

СОДЕРЖАНИЕ  
«Современный мир в потоке перемен»  
Выпуск № 4 (том 5), декабрь, 2018

От редакции	
Экономика свободного времени	
Экономика свободного времени в контексте развития современных музейных проектов Джанджугазова Е.А.	1
Региональные электронные ресурсы как инструмент продвижения туристского продукта региона (на примере туристического портала Калининградской области) Сабурина А.А.	12
Экономика энергоресурсов	
Система управления рисками на газодобывающих предприятиях Республики Коми Ковалев И.В., Хлопина Д. М., Богданова Т. Н.	27
Стратегия развития системы трубопроводного транспорта на территории Сибири Иваник С.А., Зайкова А.М.	37
Актуальные проблемы гостиничного бизнеса	
Геомаркетинг как инструмент изучения конкурентных преимуществ отелей Воробьева Д.Е., Дегтева Е.В.	47
Рынок гостиничных услуг г. Москвы: современная ситуация. Галицкая А.О. Махонин В.О.	57
Основные элементы оценки веб-сайтов гостиниц: сравнительный анализ (на примере гостиниц г. Москвы) Казакова А.С., Комиссарова А.А.	67
Исследование проектов трансграничного сотрудничества, направленных на развитие индустрии гостеприимства Балтийского региона Панкратова А.И.	83
Перспективы применения риск-менеджмента Евсеев Р.И.	92
Исторические аспекты этнических проблем	
К вопросу о взаимодействии этнических элит Степного края и Туркестана в годы революции и гражданской войны Аманжолова Д.А.	97
Зарубежье	
Музей Посольства Казахстана в России – новый информационно-культурный центр по истории двустороннего сотрудничества Сыздыкова Е.С.	112
Система независимой оценки профессиональных квалификаций	
Рекомендации по разработке, внедрению и применению в РФ национальной системы профессиональных квалификаций для индустрии гостеприимства. Сейфетдинова А.А., Зайцева Н.А.	129

Развитие системы независимой оценки профессиональных квалификаций персонала индустрии гостеприимства: проблемы и перспективы. Зайцева Н.А.	134
Обзоры	
Обзор основных несоответствий образовательных программ требованиям ФГОС, указанных в заключениях по результатам аккредитационных экспертиз, в 2018 году. Зайцева Н.А.	143

**CONTENT**  
**"The modern world in the flow of change"**  
**Issue number 4 (volume 5), December, 2018**

From the Editor	
Economy of free time	
Economy of free time in the context of the development of modern museum projects E. Dzhandzhugazova	<b>1</b>
Regional electronic resources as a tool to promote the tourist product of the region (on the example the tourism portal of the Kaliningrad region) A. Saburina	<b>12</b>
Energy Economics	
Risk management system at gas producing enterprises of the Komi Republic I.Kovalev , D. Khlopin, T. Bogdanova	<b>27</b>
The strategy for development of the pipeline transportation system in Siberia S. Ivanik, A. Zaykova	<b>37</b>
Actual problems of hotel business	
Geomarketing as a tool for studying the competitive advantages of hotels D.Vorobeva, E. Degteva	<b>47</b>
The market of hotel services in Moscow: the current situation. A. Galitskaya, V.Makhonin	<b>57</b>
The main elements of the evaluation of hotel websites: a comparative analysis (for example, hotels in Moscow) A. Kazakova, A. Komissarova	<b>67</b>
Study of cross-border cooperation projects aimed at the development of the Baltic region hospitality industry A.Pankratova	<b>83</b>
Overview of risk management main aspects R.Evseev	<b>92</b>
Historical aspects of ethnic problems	
On the question of the interaction of ethnic elites of the Steppe region and Turkestan in the years of the revolution and civil war D.Amanzholova	<b>97</b>
Abroad	
Museum of the Embassy of Kazakhstan in Russia - a new information and cultural center on the history of bilateral cooperation E. Syzdykova.	<b>112</b>
The system of independent assessment of professional qualifications	
Recommendations for the development, implementation and application in the Russian Federation of the national system of professional qualifications for the hospitality industry. A.Seyfedinova, N. Zaitseva	<b>129</b>

Development of an independent assessment of professional qualifications of the personnel of the hospitality industry: problems and prospects. N. Zaitseva	<b>134</b>
Reviews	
Overview of the main inconsistencies of educational programs with the requirements of the GEF, indicated in the conclusions on the results of accreditation examinations, in 2018. N. Zaitseva	<b>143</b>